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P r o t o k ó ł 

z XXXV Sesji Rady Gminy Kaźmierz 

z dnia 16 maja 2013 r. 
 

 

I. Sprawy organizacyjne. 

XXXV Sesja Rady Gminy Kaźmierz odbyła się 16 maja 2013 r. w sali konferencyjnej przy 

Urzędzie Gminy w Kaźmierzu. Oficjalnego otwarcia o godz. 18.30 dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Grzegorz Reinholz dziękując za przybycie.  

Po stwierdzeniu kworum – obecnych było 13 radnych (listy obecności stanowią załączniki nr 

1 i 2 do protokołu, była to sesja nadzwyczajna – sołtysi nie otrzymali zaproszenia) 

Przewodniczący przeszedł do odczytania porządku obrad, który radni jednogłośnie 13 

głosami ,,za” przyjęli (stanowi on załącznik nr 3 do protokołu).  

Następnie radni dokonali wyboru sekretarza sesji. Jednogłośnie 13 głosami ,,za” został 

wybrany radny Krzysztof Ossowski. 

W dalszej kolejności radni jednogłośnie 13 głosami ,,za” zatwierdzili protokoły z dwóch 

poprzednich sesji, czyli z dnia 28 lutego 2013 r. oraz z dnia 27 marca 2013 r. Protokoły są 

dostępne do wglądu radnych przed sesją w Biurze Rady Gminy oraz na stronie BIP Kaźmierz.  

 

II. Interpelacje i zapytania radnych 

Radni nie wnieśli interpelacji i zapytań.  

 

III. Dyskusje i decyzje. 

W tej części obrad radni przeszli do podejmowania uchwał. 

Jako pierwsza została wywołana uchwała dotycząca zmian do budżetu na 2013 r. Omówił ją 

Skarbnik Tomasz Olejnik. Wyjaśnił, że to ze względu na tę uchwałę musiała być zwołana 

sesja nadzwyczajna. Otóż Regionalna Izba Obrachunkowa wykazała, że w poprzedniej 

uchwale budżetowej zabrakło ważnego zapisu określającego limit zobowiązań (uchwała RIO 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu). Dlatego wyznaczono nam termin do 20 maja 2013 r. na 

podjęcie nowej uchwały. Jeżeli zostanie ona dziś zatwierdzona, to termin zostanie 

dochowany. Wyjaśnił, że w dzisiejszym projekcie znajduje się już ten właściwy zapis cyt. ,,3. 

§ 14 uchwały otrzymuje brzmienie: ,,Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych 



kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych w kwocie 6.500.000,00 zł 

(…)”.  

W tym momencie na sesję dotarł radny Andrzej Szulc – godz. 18.35.    

Skarbnik kontynuował, że w międzyczasie Wójt Gminy wydał dwa zarządzenia dotyczące 

zmian do budżetu. Związane to było z otrzymaniem dotacji na zadania zlecone, czyli wypłata 

świadczeń pielęgnacyjnych oraz wypłata podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego. Budżet po tych zmianach wzrósł o kwotę 419 577,14 zł.   

W tym momencie na sesję dotarł radny Daniel Kosicki – godz. 18.40.    

W dalszej kolejności omówił zmiany do dzisiejszego projektu, które dotyczą: 

 wzrostu planu o 20 000,00 zł w związku z wysokim wykonaniem w rozdziale 75621 – 

podatek dochodowy od osób prawnych – środki podzielono następująco: 5 000,00 zł 

dodano do kanalizacji oraz 15 000,00 zł przeznaczono na przebudowę cieplika; 

 jednostek oświatowych, w tym: korekta dodatkowego wynagrodzenia rocznego, 

korekta odpisu dla nauczycieli emerytów z tytułu podwyżek emerytur, przesunięcie 

środków z zakupu usług telekomunikacyjnych w stacjonarnej sieci publicznej na 

zakup usług w telefonii komórkowej; 

 w rozdziale 85214 – dotacja na zasiłki okresowe; 

 dokonano także zmiany zapisu § 14, jak mówił wcześniej. 

Radny Krzysztof Ossowski spytał, czego dotyczy przebudowa cieplika. Kierownik Wydziału 

Nieruchomości i Inwestycji wyjaśnił, że dotyczy to przebudowy i regulacji sieci centralnego 

ogrzewania przy budynku spółdzielni mieszkaniowej przy ul. B. Prusa w Kaźmierzu  

w kotłowni. Spółdzielnia zgłasza corocznie problem ciągłego wzrostu kosztów dostarczania 

ciepła do tego budynku. Dlatego została podjęta decyzja o jej modernizacji. Radny Andrzej 

Szulc spytał o umowę zlecenia z tytułu zastępstwa za kierowcę i wydana na to kwotę 300,00 

zł. Radny Ossowski powiedział, że zwolnił się z ZUK jeden z kierowców, gimbusem jeździ 

ktoś inny, więc to może tego dotyczy ta kwota. Radny Grzegorz Skabara wyjaśnił, że jest to 

umowa za jego zastępstwo kiedy był nieobecny w pracy. Radni nie wnieśli więcej uwag do 

treści uchwały, dlatego Przewodniczący Rady odczytał ją. Radni przystąpili do głosowania,  

w wyniku którego 14 głosami ,,za” i 1 głosem ,,wstrzymującym się” podjęli: 

 

Uchwałę Nr XXXV/203/13 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kaźmierz na 2013 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 



Następna uchwała dotyczyła nabycia nieruchomości. Zreferował ją Pan Marek Nowak. 

Nabycie dotyczy działki nr 183/3 w Bytyniu przy ul. Szkolnej o powierzchni 0,0563 ha. W tej 

chwili Gmina użytkuje już tę działkę jako parking, a jej właścicielem jest Kuria 

Metropolitarna. Radni podjęli dyskusję, że w tym miejscu ma powstać zatoka autobusowa. 

Pan Nowak poprosił także radnych by dokonali zmiany w numerze księgi wieczystej, 

ponieważ wkradł się błąd. Właściwy zapis to PO1A/00017747/9. W związku  

z brakiem pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady przeszedł do odczytania uchwały, 

odbyło się głosowanie, w wyniku którego 15 głosami ,,za” radni podjęli: 

 

Uchwałę Nr XXXV/204/13 

w sprawie nabycia nieruchomości 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

       

Uchwała kolejna dotyczyła odstępstw od zakazów oraz uzgodnienia zakresu prac 

wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody na drzewach pomnikowych jarząb brekinia 

rosnących na terenie Gminy Kaźmierz. Omówił ją Zastępca Wójta Marek Jakubowski. 

Powiedział na wstępie, że wpłynął wniosek jednego z ośrodków naukowych - Leśnego Banku 

Genów Kostrzyca - o wydanie zezwolenia na odstępstwa od zakazów. Ośrodek wystąpił  

z programem badań naukowych dla jarzębów brekinii. Zgodnie ze wskazaniem musi jednak 

uzgodnić czasowe wykonywanie prac z organem ustanawiającym pomniki ochrony przyrody. 

W tym przypadku jest to właściwa rada gminy. Badania będą mało inwazyjne, materiały 

badawcze będą pobierane z liści drzew w ilości 1 lub 2 sztuk. Drzew jest 11. Po  omówieniu 

najważniejszych kwestii projektu, Przewodniczący Rady odczytał uchwałę. Radni przystąpili 

do głosowania, w wyniku którego 15 głosami ,,za” podjęli: 

 

Uchwałę Nr XXXV/205/13 

w sprawie odstępstw od zakazów oraz uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzeby 

ochrony przyrody na drzewach pomnikowych jarząb brekinia rosnących na terenie Gminy 

Kaźmierz 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Na tym temat uchwał został wyczerpany. 

 

IV. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Nie realizowano, ponieważ radni nie zadawali pytań. 

 



V. Wolne głosy i informacje. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Grzegorz Reinholz, który odczytał pismo z Regionalnej 

Izby Obrachunkowej dotyczące poprawy do dnia 20 maja 2013 r. uchwały, której dziś Rada 

Gminy dokonała. Kolejne pismo dotyczyło wniosku o zmianę studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla wsi Kiączyn. Sekretarz Karol Hartwich 

powiedział, że pełniejszą informacja w tej sprawie będzie dysponował Wójt Gminy, który 

będzie obecny na następnej sesji i wszystko wyjaśni.  

Przewodniczący Rady poruszył następnie kwestię wyróżnień dla uczniów, młodzieży którzy 

osiągnęli ponad przeciętne wyniki czy to w sporcie czy nauce. Odczytał listę tych osób 

zastanawiając się, w jaki sposób można ich wyróżnić. Już jakiś czas temu radni podjęli ten 

temat, by te osoby zaprosić na sesję. Zaproponował wręczenie skromnego upominku. Radny 

Krzysztof Ossowski dodał do listy jeszcze inne osoby, mające wyróżnienia np. w pływaniu. 

Przewodniczący Rady dodał, że lista ta nie jest zamknięta i można ją powiększyć. Radny 

Ossowski zastanawia się nad wyróżnieniem finansowym dla tych osób, nie wie jednak jakby 

to formalnie wyglądało i czy tak można. Przewodniczący Rady uważa jednak, że upominek 

książkowy byłby trwałą pamiątką. Chciał temat zasygnalizować i cieszy się, że jest w tej 

kwestii zgoda radnych. Dodał także, że otrzymał pismo dot. funkcjonowania stołówki 

szkolnej w SP Kaźmierz, w którym wnioskodawcy zawarli swoje uwagi. Radny Krzysztof 

Ossowski stwierdził, że jedzenie jest dobre w tej stołówce, być może chodzi o gimnazjum, 

gdzie stołówki nie ma. Radna Bogumiła Magdziarek wspomniała, że planuje w czerwcu 

posiedzenie komisji z dyrektorami szkół, to poruszy też ten temat.  

Radny Krzysztof Ossowski wspomniał, że Komisja Budżetu i Gospodarki Komunalnej 

dokonała objazdu następujących obiektów: 

 Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów przy ZUK w Kaźmierzu, 

 oczyszczalni ścieków w Kiączynie i w Witkowicach, 

 SUW w Kaźmierzu, Gaju Wielki i Piersku, 

 mostu na Kanale Bytyńskim w Wikowicach, 

 pałacu przy ul. Nowowiejskiej w Kaźmierzu. 

Jeżeli chodzi o rozbudowywaną oczyszczalnię ścieków w Kiączynie to można zauważyć, że 

prace stoją w miejscu. Termin oddania inwestycji już dawno minął, a dla Gminy są to koszty. 

Głos w tej kwestii zabrał Kierownik Wydziału Nieruchomości i Inwestycji Pan Marek 

Nowak, który potwierdził, że termin minął 7 maja 2013 r. Dodał, że po objeździe komisji 

wykonawca zgłosił żądanie przesunięcia terminu zakończenia do 7 sierpnia 2013 r. Dzienna 



kara pieniężna wynosi go 13 000,00 zł. Pan Nowak nie do końca wie jak się ta sprawa 

skończy, ale zapewne w sądzie. Rzeczywiście wykonawca działa dość wolno, jednak tak 

sobie ten plan prac ułożył. Najpierw lekką ręką zrezygnował z 10  miesięcy, bo inwestycja 

miała trwać 22 miesiące, a teraz mówi, że to my wstrzymujemy roboty, nie chcemy odbierać 

prac itp. Dlatego pewne jest, że sprawa skończy się w sądzie. Jeżeli chodzi o odsetki to 

zostaną one odliczone z ostatniej faktury. Jednak będą podzielone w proporcji 76% do 24%, 

czyli w takiej proporcji, jak jest dofinansowana inwestycja. 76% odsetek trzeba będzie oddać. 

Jednak Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska nie wypowiedział się jeszcze w kwestii 

tego podziału. Przewodniczący Rady powiedział, że prawo zamówień publicznych jest 

ułomne w tym, że wybiera się tę najtańszą ofertę. Potem okazuje się, że wykonawcy nie 

dotrzymują terminów. Pan Nowak dodał, że od pierwszej narady sygnalizowano wykonawcy, 

że termin jest zagrożony a on twierdził inaczej. Firma była nam znana z innych inwestycji, ale 

cały czas pisaliśmy, że jesteśmy zaniepokojeni – mówił Pan Nowak. Uważa, że teraz nie ma 

więc sensu pospieszać wykonawcy.  

Radny Krzysztof Ossowski poruszył tematykę mostu w Witkowicach. Jest on w fatalnym 

stanie, ale uważa, że poruszają się tam tylko pojazdy spółki z Witkowic, a na remont 

zaplanowano aż 250 000,00 zł – to trochę dużo. Komisja budżetu widziała pałac  

w Kaźmierzu, gdzie trzeba będzie ponieść dużo nakładów finansowych na jego modernizację. 

Zaproponował przesunięcie  inwestycji mostu w Witkowicach, na pałacu trzeba robić dach,  

a może uda się pozyskać pieniądze z zewnątrz. Uważa, że dobrze, że gmina pozyska ten 

obiekt. Kaźmierz robi się trochę cyt. ,,sypialnią” Poznania, a dzieci przybywa. Przytoczył 

przykład Tarnowa Podgórnego, gdzie wcześniej były trzy oddziały przedszkolne, a o od 

września będzie musiało być już pięć. Przewodniczący Rady uważa, że obie inwestycje są 

ważne, dach jest rzeczą najważniejszą w pałacu, ale most ma być wykonany dla 

bezpieczeństwa poruszających się po nim mieszkańców. Radny Ossowski stwierdził, że może 

spółka z Witkowic BIOLAND dofinansowałaby jego remont. Radna Mirella Sztelle spytała 

radnego, czy zapoznał się z ekspertyzą dot. tego mostu, wstępnie miał tam być w ogóle 

wstrzymany ruch kołowy.  

Radny Wojciech Taisner poruszył temat wczorajszego łatania dziur z Kaźmierza do 

Młodaska, jest to źle wykonywane, ponieważ łatane są dziury większe, a te małe opuszczane. 

Jest to droga powiatowa. Radni podjęli dyskusję nt. porównania łatania dziur masą asfaltową  

i drobnym kamyszkiem.             

 

 



VI. Zakończenie obrad Rady Gminy Kaźmierz. 

Przewodniczący Rady zakończył obrady XXXV Sesji Rady Gminy Kaźmierz o godzinie 

19.20 dziękując wszystkim za przybycie.   

 

                                                  Obradom przewodniczył: 

       Przewodniczący Rady Gminy 

              Grzegorz Reinholz 

 

 

 

 
Treść w/w uchwał jest dostępna w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Kaźmierz 

www.kazmierz.biuletyn.net. 

 

 

 

http://www.kazmierz.biuletyn.net/

